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Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok feltenni Dr. Fazekas Sándor
Vidékfejlesztési Miniszter Úrhoz :

„A Magyar Állami Földtani Intézetről”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Magyar Állami Földtani Intézet érdekében utoljára 1880 . április 10-én Herman Ottó szólalt fel a
Tisztelt Házban, amikor fájdalommal konstatálta, hogy a Ferencz József által 1989-ben – most 14 1
évvel ezelőtt – alapított Földtani Intézet a sanyarú anyagi viszonyok miatt térképei kinyomtatására
mindössze 2,000.-Ft elő irányzatra lenne szüksége . Elmondta, hogy „ha akad vasúti, vagy bármely
más vállalat, nem kap térképet, mely megmutatná, hol kapja meg azon k őnemet, melyre szüksége
van, hanem privát úton kell arról tudomást szereznie, holott az intézetben kitűnőfölvételek alapján
az anyag készen áll” .
A Földtani Intézet alapfeladata, vagyis az állami földtani kutatás végzése és eredményeine k
szolgáltatása mit sem változott. Az új igényeknek megfelelően három évi felügyeleti lebegtetést
követően a MÁFI a 344/2009 (XII. 30.) kormányrendelet alapján 2010. január 1-tő l a
Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium háttérintézménye lett, és újra meghatározásra kerültek
feladatai . Ezek között az első pont az állam földtani kutatással összefüggő feladatainak ellátása .
Jelen körülményeink között a Földtani Intézet tevékenységének dönt ő , meghatározó részét a
környezetvédelmi kutatások teszik ki . Kiemelend ő ezek között a bátaapáti kis- és közepes aktivitás ú
radioaktív hulladék elhelyezkedésének földtani megismerése, az Európai Unió különböző
keretirányelveihez, mint állami kötelezettségekhez tartozó agro- és településföldtan környezet i
kutatások, de leginkább a felszín alatti vizek hidrogeológiai és vízmin őségi szakmai, döntéshozást
megalapozó tevékenysége. A kutatási palettáról érdek és támogatás hiányában évek-évtizedek ót a
eltüntek a bányászattal kapcsolatos témák. Ezért meglepő, hogy a Magyar Köztársaság 2010. évi
költségvetésérő l szóló törvény napirendre kerülő módosításában a Magyar Állami Földtani Intézet
nem a tevékenységének 70-80 %-át biztosító, a KVVM megszűnése után annak jogfolytonosságát
biztosító Vidékfejlesztési Minisztérium háttérintézményeként, hanem a Nemzeti Fejlesztési
Minisztérium Bányászati és Földtani Intézményeihez sorolva jelenik meg . Mindamellett, hogy a
bányászat és a földtan egy tőről fakad és egymásra utalt, az állam és uniós tagságából fakadó
feladatai és kötelezettségei a szakmai, gazdasági és államigazgatási szempontok alapjá n
egyértelműen a környezetvédelemhez kötődnek.



Kérdezem miniszter urat:

Lát-e lehetőséget arra, hogy a Magyar Állami Földtani Intézet felügyeletét továbbra is az állam i
feladatai ellátásának leginkább megfelel ő , a környezetvédelemért és a vízért felelős Vidékfejlesztési
Minisztérium lássa el?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2010 . július „S "

Dr. Oláh Lajos
országgyűlési képviselő
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